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Město Říčany v roce 2023 navýšilo finance 
na opravy a údržbu města

Při odhadech příjmů z daní jsme vyšli z odhadů 
vývoje ekonomiky, které ukazují na stagnaci nebo 
mírný pokles, na druhou stranu budou příjmy 
města růst tam, kde je uplatněna indexace cen 
nebo inflační doložka. Vedení města hledá nové 
zdroje příjmů a jedním z projektů, který už odstar-
toval koncem roku 2021, jsou hromadná podání 
registrací vozidel pro firmy. Ukazuje se, že tento 
projekt je velmi dobrý a má přinést do městské 
pokladny v příštím roce více než 30 milionů Kč po 
odečtení všech výdajů. Tato nová aktivita nezatíží 
stávající systém pro občany, naopak ze získaných 
peněz budeme systém registrace vozidel pro obča-
ny dále zlepšovat. 

Dlouhodobým cílem zůstává snižování provozních 
výdajů, ať již přejednáváním stávajících smluv nebo 
změnou jejich rozsahu, a naopak posilování výdajů s 
pozitivním vlivem na kvalitu služeb občanům. To zna-
mená promyšleně šetřit na chodu městského úřadu a 
naopak posílit prostředky na služby a údržbu města.

Rozpočet počítá s nárůstem provozních výdajů úřadu. 
Jednak je to způsobeno nárůstem nominálních mezd 
nařízených vládou, zvyšuje se počet úkonů ve správ-
ních agendách nebo nároky na kvalitu služeb občanů, 
ale je potřeba také počítat s vysokou inflací, drahými 
energiemi a indexací služeb potřebných pro chod úřa-
dů. Rostou také prostředky na služby a údržbu města. 
Také zde počítáme s inflací, nárůstem cen energií a 
cen dalších služeb s cílem zachovat a někde i rozšířit 
rozsah služeb občanům města. Výrazně městu vzros-
tou např. náklady na odpady, a to z důvodu platnosti 
nového zákona o odpadech, který mimo jiné stanovu-
je přísnější limity pro recyklaci a zdražuje nevytříděný 
komunální odpad.

Posilujeme také veřejnou hromadnou dopravu a taxi 
službu pro seniory. Rostou také příspěvky příspěvko-
vým organizacím města, což jsou školy a další kul-
turní instituce tak, aby minimálně pokryly inflační 
nárůsty. Rozpočet stále počítá s částkami na městské 
granty podporující sportovní oddíly, zájmové krouž-
ky a sportovní a společenské akce. Nově také definuje 

sociální fond, ze kterého bude sociální komise rozdě-
lovat granty a podpory sociálním projektům.

Výborné hospodaření města umožnuje dodržet plá-
nované investice v plném rozsahu včetně nových pro-
jektů Z celkové sumy investic 363 milionů Kč je přes 
100 milionů Kč již zasmluvněných s dodavateli pro-
jektů vybraných ve výběrových řízeních nebo rozje-
tých v roce 2022.

Stále není dořešena otázka stavby nové školy, kde če-
káme na potvrzení finální částky všech dotací. Máme 
jasnou představu o výši dotace potřebné pro stavbu 
školy na Komenského náměstí, protože nechceme 
neúměrně zatížit rozpočet města na úkor jiných po-
třebných investic, tak jako se to stalo v roce 2010 při 
výstavbě základní školy U Říčanského lesa. Pokud 
tuto částku nezískáme, nebudeme školu stavět. Jelikož 
je částka vlastních investičních prostředků na novou 
školu v rámci ročního rozpočtu Říčan velmi význam-
ná, finanční prostředky postupně rezervujeme v roz-
počtech let 2022 až 2024. Stávající rezerva za rok 2022 
a 2023 činí 140 milionů korun.

Mezi největší investiční akce roku 2023 patří rekon-
strukce ulic Sokolovská, Verdunská 2. fáze, Bezr-
učova, odkrytí potoka ul. Olšany, dokončení ska-
teparku pro náctileté a další.

Jak je vidět školství, infrastruktura, ale také volný čas
občanů patří mezi priority, ale jsou tam i desítky dal-
ších menších projektů řešících různé oblasti života v 
našem městě. Z těchto čísel je patrné, že město nepo-
levuje v investičních aktivitách směřujících ke zlepšo-
vání kvality života občanů.

Občanské hnutí Klidné město (KM) již tři volební 
období zodpovědně hospodaří. Splatilo staré dluhy a 
soustavným výborným finančním řízením dokáže na-
jít finanční prostředky a získávat dotace na stále nové 
projekty, směřující ke zlepšování kvality života obča-
nů. 

Martin Gebauer
zastupitel Klidné město

a předseda finančního výboru



LEDEN 2023 Vysazeno 1 758 nových stromků

Zaměstnanci firmy Zoeller Systems a jejich 
rodiny vysadili v říčanském lese poblíž workou-
tového hřiště u Olivovny 1 758 stromků. Město 
vytipovalo vhodný prostor a poskytlo odbor-
nou pomoc s výběrem stromků, a také 
při samotné výsadbě. 

Říčany obhájily první místo

Naše město se již popáté umístilo nejvýše v hodno-
cení Indexu kvality života v rámci projektu Obce 
v datech. Index kvality života porovnává celkem 
206 obcí s rozšířenou působností včetně Prahy na 
základě veřejně dostupných dat. 

Hodnotí se 29 ukazatelů, které vyjadřují například 
úroveň životního prostředí, dostupnost zdravotní 
péče a služeb, míru nezaměstnanosti, počet doprav-
ních nehod, průměrnou délku života či kapacitu nebo 
úroveň škol. I letos dostaly Říčany nejhorší hodnoce-
ní za drahé bydlení. Na druhé příčce se umístila Pra-
ha a na třetí Brandýs nad Labem-Stará Boleslav. I zde 
nedošlo k žádné změně. 
V žebříčku si během let polepšily především obce s 
dostatkem pracovních příležitostí a s přírůstkem 
nových, mladých obyvatel. „Skokanem roku“ se stal 
Nový Bydžov v Královéhradeckém kraji, polepšil si o 
58 míst.

Ulice Olšany hotovo 

Dokončili jsme celoplošnou opravu povrchu komuni-
kace Olšany v úseku od ulice Široká až ke sportovní 
hale. Bylo potřeba vybourat a vyfrézovat starou kon-
strukci vozovky, vyměnit silniční obruby a nakonec 
položit nový asfalt.

Chodník a vozovka ke hřbitovu

Nový chodník v ulici Ke Solné stezce je hotov. Opra-
vili jsme i vozovku. Komunikace byla rozšířena a do-
stala asfaltový povrch. Instalováno bylo nové osvětlet-
ní a na přání obyvatel jsme u hřbitova umístili nové 
lavičky. 

Od června 2022 jste si mohli vyzkoušet sdílené 
jízdy Citya. Vzhledem k pozitivním ohlasům bude 
v Říčanech sdílená doprava Citya pokračovat i v 
roce 2023. 

Cena  jízdy se pohybuje mezi 30 Kč a 75 Kč. Objed-
návají se sedadla, například pokud chcete jet v páru, 
tak objednáte 2 sedadla, cena za každé další sedadlo je 
nižší o 80 %. Částka se zobrazí v aplikaci vždy před-
tím, než jízdu objednáte (případně lze jízdu bezplat-
ně zrušit). Platba je možná pouze bezhotovostně. Do 
aplikace stačí zadat číslo platební karty (jen jednou), 
potom se po každé jízdě částka automaticky strhne. 
Platby jsou zabezpečeny, nemusíte se obávat.  Citya 

vás doveze kamkoliv v celém katastru Říčan každý 
všední den od 7 do 19 hod. Auto přijede vždy kousek 
od místa, kde jste si jízdu objednali.

Nechte se svézt…
Na nádraží nebo pošlete děti na kroužky

V rámci zkušební jízdy se po Říčanech pohyboval 
předváděcí minibus typu Isuzu NovoCiti Life. Tento 
autobus by mohl v budoucnu během připravované 
obnovy vozového parku nahradit všechny stávající 
minibusy typu Rošero First FCLLI, u kterých se vy-
skytují problémy se spolehlivostí. Testovaný autobus 

naplňuje všechny požadované podmínky k provozu v 
rámci naší MHD, včetně podmínek rozměrových. Au-
tobus nabízí vyšší kapacitu, vysoký podíl nízkopod-
lažnosti i lepší kulturu cestování. 

Testování nového autobusu



ÚNOR 2023

Díky mírné zimě a vyšším teplotám mohlo oddělení technické správy provést náhradní výsadbu 
za nuceně vykácené dřeviny. V ulici Scheinerova jsme vysadily dva javory babyka, u Mlýnského 
rybníka jilm. V ulici Nová nám budou dělat radost dvě nové okrasné třešně sakury. Za zimním 
stadionem vyroste pět dubů letních.

MASOPUST 2023

Na oblíbené lesní cestě na Strašín vyroslat nová 
lávka přes Rokytku. Lávku vyrobila a instalovala 
Správa lesů říčanského Odboru životního prostře-
dí. Je vyrobena z kvalitního modřínového dřeva a 
doufám, že nám bude dlouho sloužit.   

Ředitel Lesů ČR, závod Konopiště přislíbil, že brzy 
dojde k opravě rozcestí a lávek u mostku, kde Ro-
kytka podtéká pod Černokosteleckou silnicí, a také 
k výstavbě dalšího altánu. Důležitý je i předběžný 
souhlas s přípravou cyklostezky z Říčan do Muka-
řova a Louňovic přes část pozemků Lesy ČR. Další 
spolupráce se rýsuje při plánování „nového lesa“. 
Ten bychom chtěli spolu s Lesy ČR zřídit na státních 
pozemcích (dnes pole) směrem k dálnici – cca mezi 
Světicemi a naším hřbitovem. 

Nová lávka přes Rokytku

Sportovní hala u gymnázia, kterou staví Středočeský kraj, roste pomalu, ale snad jistě. 
Předpokládaný termín dokončení je podzim letošního roku. Co nejdříve chceme zajistit 
průchod z parkoviště ke školce a na Komenského náměstí. 



BŘEZEN 2023
Revitalizace Říčanského potoka v Olšanech

Na začátku března bude zahájen projekt revitaliza-
ce okolí Říčanského potoka v Olšanech (od spor-
tovní haly až po ulici Široká). V rámci této inves-
tiční akce bude upraveno celé nevzhledné okolí, 
včetně parkoviště vedle fotbalového hřiště. 
V Říčanech tak vznikne další krásný veřejný pro-
stor v centru města, kde lze relaxovat a potkávat se 
s přáteli. Zmizí betonové panely a odhalí se přírod-
ní koryto potoka. Projekt počítá s několika odpo-
činkovými terasami a výsadbou nové zeleně. Podél 
potoka povede stezka pro pěší i cyklisty. Městu se 
podařilo vyjednat, že na realizaci „malé říčanské 
náplavky“ se bude podílet i státní podnik Povodí 
Vltavy. Město též jedná s krajem o rekonstrukci 
mostu na Široké.

Plánujeme zahájení výstavby chodníku v ulici Říčan-
ská od Mozartovy po Úvalskou. Nový chodník vznik-
ne na levé straně Říčanské ulice (směrem od Pacova).  
Navazovat na něj bude chodník v ulici Za Větrníkem, 
který naváže na již hotový úsek k ulici Černokoste-
lecká. Naplánovány jsou i nové přechody. V  Říčan-

ské ulici vznikne nový přechod i s bezpečnostním os-
trůvkem. Zároveň budou na křižovatce Mozartova a 
Říčanská na žádost občanů osazeny semafory. Zhoto-
vitel připravuje DIO (dopravně inženýrské opatření), 
které bude řešit průjezd Říčanskou po dobu realizace. 
Naším cílem je omezit dopravu co nejméně. 

Chodníky a semafory na ulici Říčanská

Již sedmý 
ročník par-

ticipativního 
rozpočtování byl 

zahájen 
v březnu.

Oblíbená akce Setkání seniorů s hudbou se koná v KC Labuť pětkát do roka. Setkání je vždy 
zpestřeno vystoupením  dětí z místních školek či klubů.



DUBEN 2023

Jezdíte na nich na nádraží, na úřad, do školy, ale 
i za zábavou. Loni jste ujeli přes 22 000 km, což je 
slušný výkon vzhledem k tomu, že mnohdy je to 
pěkně do kopce. V letošním roce se vám bude šla-
pat ještě snadněji, a to díky novým kolům s osmi-
rychlostní přehazovačkou. 

Sdílená kola jsou v Říčanech 
velmi oblíbená

Úprava plochy pro stání vozidel v ulici Na Kavčí skále je dokončena. Firma vyrovnala povrch, 
upravila poklopy kanalizace, osadila nové krajník a nakonec položila novou zasakovací dlažbu. 
Opraven byl i přístup pro pěší.

AHOJ, staré kino a děkujeme za vzpomínky

Podtitul letošního Reprezentačního plesu města Ří-
čany zněl LABUTĚ V LABUTI. Připraven byl bohatý 
program – o hudební doprovod se postarali Červení 
panteři, Flamingos a Květa Teturová (a její božský 
saxofon). Dále vystoupili Jakub Hübner a Monika 
Sommerová, kteří nás přenesli do atmosféry světo-
vých muzikálů a na závěr zazpívali nádherný duet z 
Fantoma opery. Bouřlivý potlesk sklidila taneční vy-
stoupení ZUŠ Říčany (pod vedením Pamely Moráv-
kové a Sikorové), TS Dance Edity Broukalové a Taneč-
ní konzervatoře hlavního města Prahy. 

Reprezentační ples města Děkujeme, že jste se spolu s námi přišli rozloučit se 
starým kinem, se kterým máme spojeno tolik vzpo-
mínek… Úvodního slova se ujala místostarostka 
Hana Špačková. Akce se zúčastnilo přes tři sta lidí 
všech věkových kategorií (od nejstarších pamětníků 
až po mladou generaci, která přišla omrknout, jak 
se „kdysi“ promítalo). Všichni si mohli prohlédnout 
hlavní sál i promítací místnost. Připravena byla vý-
stava dobových fotografií a plakátů. A nechybělo ani 
stylové pohoštění – červená a žlutá limča, sušenky a 
chlebíčky.

Intenzivně pracujeme na opravě havarijního 
stavu kanalizace v Alšově ulici. V rámci oprav 
dojde k výměně stávajícího kanalizačního 
řadu a k obnově povrchu komunikace. Firma 
se snaží vyhovět rezidentům a umožnit prů-
jezd ulicí. Přístup pro pěší je zachován v plném 
rozsahu. 



KVĚTEN 2023
Májové slavnosti na Lázeňské louce

Slavnostní otevření skateparku v Indistriálním parku 

U mola na Jurečku byl přistaven přístřešek a vstup na molo byl zpevněn dřevěnými schody.

Letos si opět připomeneme zdejší oběti holocaustu. 
Kameny zmizelých, Stolpersteiny, uložíme v Domaž-
lické ulici před domem číslo 16, ve kterém do svého 
nástupu do transportu žila rodina Saudekova.  Jak je 
již tradicí, bude uložení kamenů spojeno s kulturním 
programem. V rámci pietního aktu vystoupil pěvecký 
sbor ZUŠ NaLaděno. V koncertním sále Staré radnice 
se uskutečnilo divadelní představení inspirované pří-
během vynikající houslistky Almy Rosé, která koncer-
tovala na pódiích největších koncertních sálů Evropy. 
Kvůli svému židovskému původu byla v roce 1943 in-
ternována do Osvětimi, kde se stala dirigentkou žen-
ského táborového orchestru.

Kameny zmizelých 2023



ČERVEN 2023

Tuto skvělou akci tradičně pořádá Cesta integra-
ce. Na Masarykově náměstí se předvedly zásahové 
jednotky policistů, hasičů, zdravotníků i vojáků. 
Cílem akce bylo seznámit děti, ale i dospělé , jak 
předcházet rizikům, které ohrožují naše životy, jak 
se zachovat v případě krize, jak pomoci v případě 
nehody... 

Den záchranářů

Future City Tech

Město Říčany hostilo mezinárodní akci Future City 
Tech. Ve spolupráci s Power HUB, Czechinvestem a 
Ministerstvem dopravy se podařilo v Říčanech uspo-
řádat významnou odbornou konferenci s účastí ex-
pertů z celé Evropy na téma – inteligentní dopravní 
systémy. Profesionální zázemí poskytlo Centrum Na 
Fialce. 

Na Masarykově náměstí se uskutečnilo pro-
jednání strategického plánu Říčan. Občané 
se mohli vyjádřit k různým oblastem rozvoje 
města. „Strategický plán města není dokument 
jedné politické strany, která si chce prosadit 
své zájmy. Strategický plán musí vycházet z 
potřeb, podnětů a vizí lidí, kteří v našem měs-
tě žijí, pracují a vychovávají děti. Díky za vaše 
názory a spolupráci,“ uvedl starosta David 
Michalička.

Charitativní koncert Na pomoc psychickému zdraví 
dětí, který pořádalo říčanské žákovské zastupitelstvo 
v KC Labuť, byl úžasný a plný emocí. Žáci a studen-
ti připravili program a sami se postavili na pódium, 
aby moderovali, hráli a zpívali. Plný sál diváků si užil 
vystoupení Anežky a Matyáše Fořtových, Komorního 
sboru 2. ZŠ Bezručova Říčany, kapely Troufalost ze 
2. ZŠ Bezručova Říčany, Pěveckého sboru Gymnázia 
Říčany a kapely Big Band ZUŠ Říčany (dříve Sax & 
Rhythm jn.). 

Charitativní koncert Žákovského zastupitelstva

Tradiční koncert Pavla Šporcla na Jurečku

Krásný areál na Marvánku navštívilo přes 450 dětí, pro které jsme připravili putování za skřítkem Marván-
kem a vílou Voděnkou. Na startu v pořadatelském stanu děti obdržely hrací kartu, a pak si mohly užít celkem 
devět stanovišť. Za splněné úkoly získaly dáreček. 

Dětský den na Marvánku



ČERVENEC 2023
VIDÍM SOCHY... v Říčanech 

První ročník výstavy soch ve veřejném prostoru 
s názvem VIDÍM SOCHY… byl zahájen a vy si 
můžete všechna díla prohlédnout. V klidu, beze 
spěchu – galerie pod širým nebem nemá zavírací 
dobu.

Plánek s texty, fotografiemi a mapou naleznete v In-
focentru na Masarykově náměstí, v Koloběhu nebo v 
Husově knihovně. 
Kde můžete sochy potkat:
1. Na Jurečku – Matěj Al-Ali, Kouzlo osobnosti
2. Cesta Svobody – MICL, Pedro
3. Masarykovo náměstí – Kryštof Hošek, Lajk
4. Masarykovo náměstí – Matyáš Chochola, Střet ci-
vilizací
5. Masarykovo náměstí (zahrada Husovy knihovny) 
– Filip Kudrnáč,
Amor hrající na harfu srdce
6. Lázeňská louka – Čestmír Suška, Velká čočka
7. Rybník Marvánek – MICL, Sněhulák

Sochy jsou na výstavu zapůjčeny autory. Umění v ka-
ždém z nás vyvolává určité emoce, nutí nás zamyslet 
se, jak socha vznikla a proč. 

V Kouzelné zahradě u Husovy knihovny byla instalována knihobudka, kterou knihovna pravidelně 
doplňuje. Také přibyly nové informační panely o historii Mlýnského rybníka a jeho okolí.

Zahájena byla oprava ulice HaškovaPokračuje oprava střechy Domu s pečevatelskou služ-
bou SENIOR

Byla dokončena oprava fasády historické budovy býva-
lé školy v Jažlovicích.

Byla dokončenarekonstrukce ulice Alšova, včetně opra-
vy kanalizačního řadu.



SRPEN 2022
Konec prázdnin jsme si užili 
v rytmu jazzu a swingu

I tento rok město na poslední srpnový týden připra-
vilo společně s místními restauracemi hudební festi-
val Pohoda džes. Do dvanáctého ročníku se zapojilo 
osm restaurací, bister a hospůdek.

U bytových domů Na Fialce u Cesty svobody byla dokončena rekonstrukce původního vodního 
prvku. Novou pochozí fontánu tvoří šest trysek, ze kterých v různé intenzitě proudí voda (voda je 
sofistikovaným systémem čištěna a dezinfikována). V programu je i osvěžující „mlha“. Fontánka 
je v provozu vždy od 10 do 21 hodin.

Další ročník 
letního kina 

v Říčanech se 
vydařil Podařilo se dokončit nejnáročnější úsek nového 

chodníku v ulici Květná v Kuří.  Na jeho stavbu bylo 
nutné použít mikropiloty. Chodník vede od ulice 
Rooseveltova až na konec obce. Na realizaci chodní-
ku se podařilo získat dotaci z Ministerstva pro místní 
rozvoj.

Celoplošná oprava komunikace Haškova je dokonče-
na. Bylo nutné vybudovat novou konstrukci vozovky, 
osadit krajníky, výškově upravit uliční vpusti pro 
odtok dešťových vod a poklopy kanalizace. V rámci 
opravy komunikace došlo i k rozšíření parkovacího 
stání.



ZÁŘÍ 2023 Sokolovská ulice, Zahradní a V Doubí – dokončeno

Rozsáhlá a komplikovaná rekonstrukce komuni-
kací a infrastruktury v této lokalitě je dokončena. 
Provedena byla oprava splaškové kanalizace a 
vodovodního řadu. Opravu si vyžádal i špatný stav 
plynovodu. Firma T4Building provedla odvodnění 
dotčených komunikací včetně vybudování dešťové 
kanalizace a uličních vpustí. Komunikace nakonec 
dostaly nový asfaltový povrch včetně nových kraj-
níků, podél vozovky vznikly pásy zeleně. Upraveny 
byly vjezdy k nemovitostem, i místa pro parková-
ní. Celková výše rekonstrukce je 20 549 180,82 Kč 
včetně DPH.

 
Výstavba chodníků v ulici Říčanská a Za Větrní-
kem je dokončena. Realizace probíhala bez větších 
komplikací a díky dohodě se zhotovitelem se daři-
lo omezit dopravu během stavby jen v minimální 
míře. 

* Nový chodník vznikl v ulici Říčanská (od ulice Mo-
zartova po Úvalskou).  Navazuje na něj nový úsek 
chodníku v ulici Za Větrníkem, který pokračuje až k 
Černokostelecké.
* K bezpečnosti chodců přispějí i nové přechody – v 
Říčanské ulici vznikl nový přechod i s bezpečnostním 
ostrůvkem.
* Na křižovatce Mozartova a Říčanská jsme na žádost 
občanů osadili semafory. V rámci této stavby byl upra-
ven i přístup z ulice Mozartova ulice na Říčanskou. 

 Nové chodníky, bezpečné přechody a semafory v Říčanské 

V Říčanech začala fungovat nová mobilní výdejna 
potravinové pomoci.

Výstavba 
říčanské ná-

plavky pokračuje 
podle plánu

Oprava chodníku v ulici Domažlická byla dokonče-
na.



Říčanské slavnosti 2023



Opravená školka Srdíčko v září přivítala děti

Středočeský kraj dokončil stavbu nové tělocvičny u říčanského gymnázia. Součástí stavby 
jsou i nové odborné laboratoře.

Rozsáhlá rekonstrukce mateřské školy Srdíčko v 
ulici E. Beneše byla dokončena. Kompletní oprava 
původnívily z třicátých let minulého století byla 
nutná (podle pamětníků zde školka začala fungo-
vat již v padesátých letech). Stavební firma začala 
pracovat hned na začátku loňských prázdnin. 
Nejdříve se však musely zapojit paní učitelky, které 
vše zabalily a připravily na přesun do nové školky 
Větrník nebo do skladu. Za to jim patří velké po-
děkování. Na náročnou stavbu se městu podařilo 
získat dotaci ze Státního fondu životního prostředí 
ve výši cca šesti milionů korun.

Ve spolupráci se ZŠ Nerudova jsme pro děti vybudo-
vali venkovní učebnu.

Opravená frekventovaná cestička u Kavčí skály



ŘÍJEN 2023
Chodníky v Bezručově byly opraveny v úseku od 
ulice Domažlická přes křižovatku s ulicí Legií, až po 
hlavní vchod do areálu školy, a to po obou stranách 
komunikace. Chodníky dostaly nový povrch ze zám-
kové dlažby a všude byly osazeny obrubníky. Ty jsou 
v místech přechodů sníženy a díky tomu chodníky 
fungují bezbariérově. V rámci oprav došlo i na úpra-
vu vstupů na školní pozemek. Po dokončení prací 
jsme komunikaci včetně chodníků vyčistili. Věříme, 
že nové, bezpečné chodníky kolem školy ocení nejen 
děti, rodiče a pedagogové, ale i rezidenti.

Střecha DPS Senior na Komenského náměstí prošla kompletní rekonstrukcí. Realizační fir-
ma Realitní a stavební společnost Čáslav provedla zateplení konstrukce minerální izolací a 
vyměnila střešní plášť. Položila více než 2 000 m2 asfaltových střešních šablon a provedla 
oplechování z mědi.  Zároveň došlo k výměně střešních oken včetně žaluzií a byla nainsta-
lována nová komínová lávka. Celková výše investice je 9 415 855 Kč bez DPH.

Úprava vstupu 
do městského 

úřadu na Komen-
ského náměstí.

Pirtní akt 
u příležitosti vzni-
ku samostatného 
Československého 

strátu



LISTOPAD 2023
V Industriálním parku pro náctileté vyrostl vedle 
skateparku nový pumptrack. Okruh s uměle vytvo-
řenými vlnami a klopenými zatáčkami je určen pro 
kola BMX, koloběžky, skateboardy i inline brusle. 
Navíc zde vyrostla i cvičná plocha pro začátečníky. 
Industriální park byl vybudován v rámci participa-
tivního rozpočtu Překvapte Říčany. Na nevyužitém 
pozemku nad železniční tratí vzniklo krásné místo 
pro sportovní aktivity dětí a mládeže.

Se zástupci SVJ šesti bytových domů ulic Čapkova, Poláčkova a Vančurova jsme prodisku-
tovali plánované rekonstrukce chodníků. V první fázi dojde k ukládání optických kabelů pro 
vysokorychlostní internet (za průběh prací zodpovídá firma Cetin). Po dokončení pokládky 
kabelů by chodníky byly opraveny další „záplatou“. To nechceme, proto jsme naplánovali 
kompletní opravu povrchů, které dostanou zámkovou dlažbu. 

Nezpevněná a prašná ulice Na Ladech v Pacově byla 
opravena recyklovaným asfaltem.

Cílem vlakového programu REVOLUTION TRA-
IN je protidrogová prevence „trochu jinak“. Pro-
střednictvím zapojení lidských smyslů zapůsobit 
na návštěvníka a inspirovat jej k pozitivním život-
ním volbám. Jsou zde představeny mechanismy, 
kterými drogová závislost vzniká až do důsledků, 
které v životě závislého čekají. Díky zapojení do 
reálného příběhu, emotivním situacím a interak-
tivnímu přístupu dokáže program zaujmout a dát 
prostor k přemýšlení nad nebezpečím legálních i 
nelegálních drog.

Na říčanské nádraží přijel speciální protidrogový vlak

MYSLIVECKÁ, NA MÝTINCE, SOVOVA, U LESA
V těchto ulicích již postupně probíhají opravy povrchu penetrovaným makadamem. Naplánovány
jsou i další lokální opravy komunikací – v nejbližší době se zaměříme například na ulice Mánesova
a Rýdlova.

Nový asfaltový povrch v ulici Na Vysoké.



PROSINEC 2023

Město tradičně pořádá bohatý adventní program na Masarykově náměstí ve spolupráci s místními 
spolky a organizacemi. Letos jsme se společně sešli každou adventní neděli. Navíc jsme si mohli 
užít Čertovský rej, Vánoční jarmark a České Vánoce. 

Rozhodnuto – nová škola bude! Takto to zní 
jednoduše, ale pouhý strohý výčet skutečností 
v následujících řádcích dává tušit velké nasaze-
ní, energii a úsilí velkého množství lidí. Posuďte 
sami: letitá příprava, architektonická soutěž, 
projekt, povolování stavby, vyjednávání o dota-
cích, první neúspěšné výběrové řízení v drahé 
postcovidové době, předjednání zvýšení dotací, 
složitosti s novým výběrovým řízením, tlak na 
včasné podepsání smlouvy se zhotovitelem, 
zahájení stavby do konce roku 2023. 
 
Již na začátku jsme si řekli, že novou školu 
nebudeme stavět za každou cenu, ale pouze po-
kud to bude pro finanční situaci města přijatel-
né. Dále jsme věděli, že se nechceme spoléhat 
na úvěry, které jsou drahé a svými podmínkami 
svazují další investiční aktivitu města. i. 
. 


